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Indeksy GPW zmiana 

 
Największe wzrosty kurs zmiana 

 

Największe spadki kurs zmiana 

 

Najwyższe obroty kurs obrót 

 

Indeksy zagraniczne zmiana 

 
Waluty i surowce zmiana 

 

Komentarz dnia: 

CCC opublikowało ostateczne wyniki za drugi kwartał 2019 roku. Są one zgodne ze wstępnymi 

danymi i oceniamy je neutralnie. Uwagę zwraca wzrost kosztów w przejętych spółkach Vogele i 

Gino Rossi. Z drugiej strony na plus wyróżnia się wzrost przychodów, wynikający zarówno z 

wysokiej sprzedaży w czerwcu jak i dobrego zachowania segmentu e-commerce.  

Wyniki za drugi kwartał 2019 podał także Atal. Są one poniżej naszych oczekiwań i oceniamy je 
negatywnie.  Zwracamy uwagę na przede wszystkim niższą od prognozowanej marżę brutto 
oraz wzrost zadłużenia netto. 

 

WIG30: 

CCC - Grupa CCC miała w II kw. 2019 roku 37 mln PLN zysku netto jednostki dominującej 

KGHM, PGE - KGHM i PGE podpisały list intencyjny dotyczący współpracy przy projektach 
fotowoltaicznych 

Lotos - Lotos szacuje, że marża rafineryjna w sierpniu '19 wyniosła 7,15 USD/bbl 

Pekao - DM Pekao chce w '19 rozszerzyć ofertę o obsługę klientów instytucjonalnych 

PKN Orlen - PKN Orlen chce jeszcze mocniej uniezależnić się od dostaw ropy ze Wschodu 

PKN Orlen, Lotos - PKN Orlen do końca IX przedstawi KE warunki zaradcze dot. rozmów o 
przejęciu Lotosu 

PKN Orlen - BP mogłoby być zainteresowane aktywami PKN Orlen 

PKN Orlen - Orlen zakłada, że najpóźniej do końca '19 przedstawi szacunki strat po dostawach 
brudnej ropy z Rosji 

PKN Orlen - Orlen zwiększył udział sprzedaży polskich produktów na stacjach do 85% 

PKN Orlen - CBA ponownie zatrzymało byłego prezesa PKN Orlen Jacka K. i pięć innych osób 

PZU - PZU chce w '19 zaprezentować założenia programu lojalnościowego dla akcjonariuszy 
indywidualnych 

Tauron - Zarząd Tauronu podpisał dokumentację w sprawie zakupu pięciu farm wiatrowych 

Tauron - Tauron liczy, że zakupione farmy wiatrowe przyniosą ponad 100 mln PLN EBITDA 
rocznie 

Tauron - Kopalnia Janina w 2020 roku będzie rentowna 

Tauron - Gawęda: do dwóch tygodni wnioski z przeglądu kopalń spółki Tauron Wydobycie 

Tauron - Sektor elektroenergetyczny powinien się konsolidować 

 

Pozostałe informacje: 

Sektor energetyczny - W ciągu dwóch miesięcy możliwy projekt regulacji ws. morskiej 
energetyki wiatrowej 

Sektor energetyczny - W tym roku ceny energii spadły o 6%, o przyszłym „za wcześnie 
rozmawiać” - Tchórzewski 

Sektor energetyczny - PFR chce zainwestować w projekty o war. 4,5 mld PLN na rzecz 
gospodarki niskoemisyjnej 

Sektor energetyczny - Średnia cena kontraktu na dostawy energii na TGE w VIII wzrosła do 
266,22 PLN/MWh 

Sektor finansowy - Projekt ustawy dotyczący OFE w przyszłym tygodniu trafi na Komitet Stały 
RM 

Sektor paliwowy - PERN ocenia, że oczyszczenie systemu z zanieczyszczonej ropy może zająć 
kilkanaście miesięcy 

Sektor paliwowy - Marża na sprzedaży benzyny po sierpniu '19 wzrosła o 0,8% vs średnia z '18 

Sektor wydobywczy - Każdego dnia PGG zmniejsza ilość węgla na zwałach - prezes 

Sektor wydobywczy - Prezes PGG: wartość postulatów płacowych związkowców powyżej 600 
mln PLN 

Action - Action zaktualizował prognozy wyników na lata 2019-2028 

Atal - Atal miał w II kw. 12,6 mln PLN zysku netto, poniżej konsensusu 

Benefit Systems - Bartosz Józefiak powołany do zarządu Benefit Systems; będzie odpowiadał 
m.in. za finanse 

 

Ten Square Games: powrót trendu wzrostowego  

  

W drugiej połowie sierpnia Ten Square Games odbił się od długoterminowej linii trendu wzrostowego, 
rozpoczynając silne wzrosty. Na kolejnych sesjach kurs przełamał średnioterminową linię oporu, 
łączącą ostatnie, lokalne maksima, potwierdzając zakończenie kilkumiesięcznej korekty. Choć na razie 
nie można chwili wykluczyć wykonania do niej ruchu powrotnego, to jednak pokonanie lokalnego 
maksimum z końca ubiegłego tygodnia potwierdziłoby dalszy ruch w górę. Jego minimalny zasięg 
należy szacować na 148,95 zł, ale prawdopodobnie kurs sięgnie 155,45 zł lub 167,35 zł. 

 

WIG otw. 56 841,5 2,7%

WIG zam. 56 237,4 -1,3%

obrót (mln PLN) 583,4 38,6%

WIG 20 otw. 2 140,7 3,3%

WIG 20 zam. 2 107,2 -1,7%

FW20 otw. 2 150,0 0,8%

FW20 zam. 2 111,0 -1,8%

mWIG40 otw. 3 787,9 2,3%

mWIG40 zam. 3 777,5 -0,1%

Ten Square Games 140,80 3,5%

Enea 8,76 2,8%

Energa 6,74 2,6%

AB 18,65 2,5%

Tauron 1,54 2,4%

Orange Polska 6,15 -5,3%

KAZ Minerals 3,80 -5,3%

JSW 27,68 -5,0%

KGHM 73,88 -4,8%

PGNIG 4,64 -3,2%

Nornickel 24,77 147

KGHM 73,88 79

Erste Group 28,85 78

OMV 45,82 57

OTP Bank 11 990,00 52

BUX 39 707,4 0,0%

RTS 1 303,5 -0,4%

PX50 1 030,4 -0,6%

DJIA 26 118,0 -1,1%

NASDAQ 7 874,2 -1,1%

S&P 500 2 906,3 -0,7%

DAX XETRA 11 910,9 -0,4%

FTSE 7 268,2 -0,2%

CAC 40 5 466,1 -0,5%

NIKKEI 20 625,2 0,0%

HANG SENG 25 527,9 -0,4%

WIBOR 3m (%) 98,31 -2,0%

EUR/PLN 4,349 -0,2%

USD/PLN 3,967 -0,1%

EUR/USD 1,096 -0,1%

miedź (USD/t) 5 537,0 -1,3%

miedź (PLN/t) 21 965,3 -1,4%

ropa Brent (USD/bbl) 58,26 -0,7%
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WIG30: 

CCC Grupa CCC miała w II kw. 2019 roku 37 mln PLN zysku netto jednostki dominującej 
Grupa CCC miała w II kw. 2019 roku 37 mln PLN zysku netto przypisanego akcjonariuszom jednostki 

dominującej, co oznacza spadek o 84% r/r. Przychody grupy wyniosły w II kw. 2019 roku 1.641,5 mln PLN i 

były wyższe niż przed rokiem o 29,2%.  

Zysk operacyjny CCC spadł o 49% r/r, do 138,3 mln PLN. Zysk netto z działalności kontynuowanej wyniósł 

79,8 mln PLN i był niższy niż w II kw. 2018 roku o 67%. 

W I półroczu 2019 roku strata netto przypisana akcjonariuszom jednostki dominującej wyniosła 115,6 mln 

PLN, wobec 82,5 mln PLN zysku przed rokiem. Przychody grupy CCC w tym okresie wyniosły 2.680,1 mln PLN i 

były wyższe niż przed rokiem o 38,9%.  

Głównym rynkiem zbytu pozostaje Polska, na którą przypada 54,7% przychodów. 

Na poziomie operacyjnym spółka zanotowała 10,3 mln PLN straty, wobec zysku przed rokiem w wysokości 

193,7 mln PLN. 

Przepływy pieniężne z działalności operacyjnej wyniosły w I półroczu 2019 roku 457,4 mln PLN i były wyższe o 

33,1% r/r. 

Na koniec czerwca CCC miała 1212 sklepów, wobec 1125 na koniec grudnia 2018 roku. Powierzchnia 

handlowa wzrosła w I półroczu o 6,3%, do 701,9 tys. m2. Marża brutto na sprzedaży wyniosła w pierwszych 

sześciu miesiącach 2019 roku 49,7%, wobec 51,3% przed rokiem. 

Sprzedaż LFL w sklepach stacjonarnych w porównaniu do I półrocza 2018 roku wzrosła o 1%. Kanałem online 

CCC sprzedało produkty o wartości 638,3 mln PLN, co oznacza wzrost o 70,7% r/r. 

Pod koniec sierpnia CCC szacowało, że zysk operacyjny wyniósł 159,5 mln PLN, zysk netto z działalności 

kontynuowanej przypisany akcjonariuszom jednostki dominującej 88,1 mln PLN, a przychody 1.641,5 mln PLN. 

Następnie spółka poinformowała o utworzeniu rezerwy w związku z nieostateczną decyzją organu 

podatkowego w wysokości 21 mln PLN, obniżającej skonsolidowany wynik netto za pierwsze półrocze o 17,1 

mln PLN. (PAP) 

KGHM, PGE KGHM i PGE podpisały list intencyjny dotyczący współpracy przy projektach fotowoltaicznych 
 KGHM i PGE podpisały list intencyjny w sprawie współpracy przy realizacji projektów fotowoltaicznych. 

Planowane inwestycje mają powstać na terenach należących do KGHM.  

 Prezes PGE Henryk Baranowski poinformował, że KGHM zidentyfikował dotąd grunty o powierzchni 400 ha, na 

których może powstać farma o mocy ok. 200 MW. 

 Ostateczny kształt współpracy pomiędzy spółkami ma zostać wypracowany w ciągu najbliższych miesięcy. 

Docelowo w ramach tej inicjatywy powstać może do 500 MW mocy. 

 Inwestycje mają uczestniczyć w systemie aukcyjnym lub w ramach umowy corporate Power Purchase 

Agreements (PPA) i umożliwić KGHM zakup energii bezpośrednio od grupy PGE. 

 Projekty fotowoltaiczne mają być realizowane przez PGE i KGHM w formule joint venture obejmującej etapy 

przygotowania, budowy i eksploatacji instalacji PV. Zespół projektowy ma w ciągu najbliższych miesięcy 

dokonać przeglądu gruntów KGHM i wytypować najlepsze spośród nich pod inwestycje. 

 Prezes KGHM, Marcin Chludziński, podał, że współpraca z PGE pomoże KGHM w realizacji strategicznego celu, 

jakim jest zapewnienie w 2030 roku 50% energii elektrycznej ze źródeł własnych, w tym OZE. Prezes zakłada, że 

ok. 2,5 GW mocy będzie pochodzić z farm słonecznych. 

 Jak podano w komunikacie, KGHM Polska Miedź jest jednym z największych w Polsce odbiorców energii 

elektrycznej - każdego roku zużywa jej ponad 2,5 TWh, ustępując pod tym względem jedynie Polskim Kolejom 

Państwowym. (PAP) 

Lotos Lotos szacuje, że marża rafineryjna w sierpniu '19 wyniosła 7,15 USD/bbl 
 Lotos szacuje, że modelowa marża rafineryjna spółki w sierpniu 2019 roku wyniosła 7,15 USD/bbl wobec 8,60 

USD/bbl w lipcu. Rok wcześniej w sierpniu modelowa marża rafineryjna wynosiła 8,96 USD/bbl. (PAP) 
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Pekao DM Pekao chce w '19 rozszerzyć ofertę o obsługę klientów instytucjonalnych 
 Pekao planuje, że DM Pekao do końca 2019 roku rozszerzy ofertę o obsługę klientów instytucjonalnych oraz 

działalność w zakresie animacji rynku i emitentów. 

 Pod koniec sierpnia nastąpiło prawne połączenie CDM Pekao z Bankiem Pekao. Wszystkie aktywności CDM 

Pekao związane z prowadzeniem działalności maklerskiej zostały przeniesione do Domu Maklerskiego Pekao. 

 Członek zarządu Banku Pekao Grzegorz Olszewski poinformował, że w ramach projektu DM Pekao rozszerzy 

zakres swoich kompetencji odpowiednio do uzyskanych nowych licencji, m.in. o obsługę klientów 

instytucjonalnych oraz działalność w zakresie animacji rynku i emitentów. Dodał, że spółka planuje, aby oferta 

trafiła do wszystkich segmentów klientów jeszcze w tym roku. 

 Połączonym domem maklerskim pokieruje Piotr Kozłowski, dotychczasowy dyrektor DM Pekao i członek 

zarządu CDM Pekao w latach 2009-2018. 

 Bank podał, że po zakończeniu procesu integracji działalności maklerskiej w grupie nadal funkcjonować będą 

dwa podmioty. Poza Domem Maklerskim Pekao - Pekao Investment Banking będzie świadczyć usługi w 

obszarze bankowości inwestycyjnej, a Dom Inwestycyjny Xelion prowadzić działalność skoncentrowaną na 

usługach pośrednictwa, doradztwa inwestycyjnego oraz oferowania instrumentów finansowych poprzez 

własną sieć doradców. (PAP) 

PKN Orlen PKN Orlen chce jeszcze mocniej uniezależnić się od dostaw ropy ze Wschodu 
 Członek zarządu PKN Orlen Zbigniew Leszczyński poinformował, że spółka chce jeszcze mocniej uniezależnić się 

od dostaw ropy z kierunku wschodniego.  

 Zaznaczył on, że w latach 2012-13 tylko po kilka procent ropy pochodziło z innego kierunku niż wschodni. 

Teraz w PKN Orlen ok. 40% dostaw ropy naftowej pochodzi z alternatywnych kierunków. Podkreślił on, że do 

samego zakładu w Płocku trafia ok. 50% z innych źródeł niż wschodni. Wymienił m.in. dostawy z Arabii 

Saudyjskiej, USA, Angoli czy Nigerii. 

 Leszczyński stwierdził, że spółka chciałaby jeszcze bardziej uniezależnić się od dostaw ropy z kierunków 

wschodnich, ale wszystko będzie zależało od ekonomii. (PAP) 

PKN Orlen PKN Orlen do końca IX przedstawi KE warunki zaradcze dot. rozmów o przejęciu Lotosu 
 PKN Orlen do końca września przedstawi Komisji Europejskiej warunki zaradcze dot. rozmów o przejęciu 

Lotosu przez Orlen. Prezes Daniel Obajtek poinformował, że obecnie spółka prowadzi rozmowy z Komisją 

Europejską oraz konkurencją w ramach drugiej tzw. pogłębionej fazie negocjacji ws. zgody na połączenie 

Orlenu z Lotosem. 

 Nie wykluczył, że w celu uzyskania decyzji KE ws. połączenia, konieczne będzie pozbycie się części aktywów, ale 

zaznaczył, że niekoniecznie musi to oznaczać ich sprzedaż. 

 PKN Orlen informował na początku sierpnia, że Komisja Europejska wszczyna szczegółowe postępowanie 

wyjaśniające w sprawie planowanego przejęcia Lotosu przez PKN Orlen. 

 Jak wówczas podawano, grupa liczy, że dalsze rozmowy z Komisją Europejską w sprawie przejęcia Grupy Lotos 

pozwolą na wypracowanie optymalnych rozwiązań na rynku w kontekście jego konkurencyjności. Komisja ma 

podjąć decyzję w sprawie przejęcia do 13 grudnia. (PAP) 

PKN Orlen BP mogłoby być zainteresowane aktywami PKN Orlen 
 BP mogłoby być zainteresowane aktywami PKN Orlen, jeśli ich sprzedaż byłaby warunkiem Komisji 

Europejskiej dla fuzji z Grupą Lotos. (PAP) 

PKN Orlen Orlen zakłada, że najpóźniej do końca '19 przedstawi szacunki strat po dostawach brudnej ropy z Rosji 
 PKN Orlen zakłada, że najpóźniej do końca 2019 roku przedstawi szacunki strat po dostawach zanieczyszczonej 

ropy z Rosji. W lipcu prezes Obajtek informował, że PKN Orlen w ciągu kilku tygodni powinien mieć szacunki 

strat związanych z dostawą gorszego gatunku ropy naftowej. 

 Grupa informowała też, że pod koniec sierpnia rozpocznie remonty, które pokażą, jaki był wpływ 

zanieczyszczonej ropy na instalacje grupy. (PAP) 

PKN Orlen Orlen zwiększył udział sprzedaży polskich produktów na stacjach do 85% 
 PKN Orlen zwiększył udział sprzedaży polskich produktów na stacjach do 85%. W lipcu 2018 roku Orlen 

szacował udział sprzedaży polskich produktów w sprzedaży detalicznej na stacjach benzynowych na 50%. 

(PAP) 
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PKN Orlen CBA ponownie zatrzymało byłego prezesa PKN Orlen Jacka K. i pięć innych osób 
CBA ponownie zatrzymało byłego prezesa PKN Orlen Jacka K. i pięć innych osób w związku z zarzutami 

wyrządzenia spółce szkody wielkich rozmiarów - dowiedziała się PAP. Pozostali zatrzymani, to właściciele i 

członkowie zarządów agencji eventowych.  

Postawiono im dodatkowe zarzuty w prowadzonym już śledztwie - wynika z informacji PAP. Prokurator nie 

wystąpił o areszt, zastosował wobec wszystkich wolnościowe środki zapobiegawcze. 

Rzecznik ministra koordynatora służb zaznaczył, że śledztwo w dalszym ciągu ma charakter rozwojowy. (PAP) 

PZU PZU chce w '19 zaprezentować założenia programu lojalnościowego dla akcjonariuszy indywidualnych 
PZU planuje w 2019 roku zaprezentować założenia programu lojalnościowego dla akcjonariuszy 

indywidualnych. (PAP) 

Tauron Zarząd Tauronu podpisał dokumentację w sprawie zakupu pięciu farm wiatrowych 
 Zarząd Tauronu podpisał we wtorek dokumentację transakcyjną zakupu przez swoje spółki zależne pięciu farm 

wiatrowych należących do grupy in.ventus i wierzytelności przysługujących Hamburg Commercial Bank AG. 

Wartość transakcji to 137,1 mln PLN.  

 W ubiegłym tygodniu Tauron przyjął warunki nabycia farm wiatrowych, zlokalizowanych w północnej Polsce i 

uruchomionych w latach 2009-2011. Ich łączna moc zainstalowana wynosi 180 MW, a średnioroczna 

produkcja energii elektrycznej kształtuje się na poziomie ok. 450 tys. MWh. 

 Transakcja zostanie przeprowadzona w drodze nabycia przez spółki zależne Tauronu polskich spółek 

osobowych będących właścicielami farm wiatrowych oraz niemieckich spółek osobowych będących ich 

komandytariuszami. Spółki zależne przejmą ogół praw i obowiązków dotychczasowych wspólników spółek 

projektowych, przy jednoczesnym nabyciu wierzytelności przysługujących bankowi w stosunku do tych spółek. 

 Cena zakupu ma podlegać korektom wynikającym w szczególności z efektów współpracy stron. Cena nabycia 

została skalkulowana na bazie mechanizmu "locked-box" na koniec grudnia 2018 r. 

 Po przeprowadzeniu transakcji portfel przejmowanych spółek nie będzie posiadał zadłużenia finansowego w 

stosunku do podmiotów spoza grupy kapitałowej Tauron. 

 Na podstawie podpisanej dokumentacji transakcyjnej ma zostać wycofane powództwo wniesione przez 

Hamburg Commercial Bank AG przeciwko Tauron Sprzedaż, którego przedmiotem jest zapłata odszkodowania 

w wysokości 36,3 mln PLN i kar umownych w wysokości 196,6 mln PLN. 

 Jednocześnie Tauron podał, że po przeprowadzeniu transakcji możliwe będzie zakończenie postępowań 

toczących się z powództwa spółek należących do grupy in.ventus przeciwko spółkom grupy kapitałowej 

Tauron. 

 Przedmiotem tych postępowań jest żądanie zapłaty przez spółki grupy kapitałowej emitenta na rzecz spółek 

grupy in.ventus odszkodowań w wysokości ok. 25,6 mln euro oraz ustalenie odpowiedzialności za szkody 

mogące powstać w przyszłości, oszacowane przez spółki grupy in.ventus na ok. 35,7 mln euro. 

 W lipcu Tauron uzyskał zgodę prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów na dokonanie koncentracji. 

(PAP) 

Tauron Tauron liczy, że zakupione farmy wiatrowe przyniosą ponad 100 mln PLN EBITDA rocznie 
Tauron spodziewa się, że zakupione we wtorek farmy wiatrowe przyniosą grupie ponad 100 mln PLN EBITDA 

rocznie – poinformował wiceprezes Marek Wadowski.  

Zarząd Tauronu podpisał wczoraj dokumentację transakcyjną zakupu przez swoje spółki zależne pięciu farm 

wiatrowych należących do grupy in.ventus i wierzytelności przysługujących Hamburg Commercial Bank AG. 

Wartość transakcji to 137,1 mln PLN. 

Dzięki tej transakcji Tauron "przebił" 10% udział OZE w miksie energetycznym - poinformował prezes Filip 

Grzegorczyk. Dodał, że to jest dopiero początek, a ambicje Taurona są dużo dalej idące 

Ta transakcja nie tylko zmienia Tauron od strony miksu, ale i jest bardzo opłacalna - powiedział wiceprezes 

Jarosław Broda. 

Prezes poinformował, że o istotnej poprawie finansów grupy Tauron będzie można mówić w 2021 roku. 

Wiceprezes Broda poinformował, że Tauron nie tylko chce kupować istniejące farmy wiatrowe. Dodał, że 

Tauron pracuje nad tym, by kupić projekty z pozwoleniem na budowę, rozgląda się za ciekawymi projektami. 

(PAP) 

Document downloaded by  SUPERMAKLER@PKOBP.PL



 

 

Dziennik 
 

04 września 2019 r. 

5 

Tauron Kopalnia Janina w 2020 roku będzie rentowna 
 Prezes Tauronu Filip Grzegorczyk poinformował, że w 2020 roku, po zakończeniu inwestycji, kopalnia Janina 

uzyska rentowność. Dodał, że budowa szybu Grzegorz w kopalni Sobieski powinna się zakończyć w 2024 roku. 

 Pytany przez dziennikarzy, kiedy cała spółka Tauron Wydobycie mogłaby stać się rentowna, odpowiedział, że 

prawdopodobnie najwcześniej w 2021 roku. 

 Zauważył, że ewentualna sprzedaż kopalni Janina mogłaby opóźnić dojście spółki Tauron Wydobycie do 

rentowności, ale kluczowa dla grupy jest budowa szybu Grzegorz w kopalni Sobieski. (PAP) 

Tauron Gawęda: do dwóch tygodni wnioski z przeglądu kopalń spółki Tauron Wydobycie 
 Wiceminister energii Adam Gawęda ocenił, że wstępne wnioski z przeglądu trzech kopalń, należących do 

borykającej się z kłopotami finansowymi spółki Tauron Wydobycie, powinny być znane w ciągu najbliższych 

dwóch tygodni. 

 Zastrzegł też, że to, czy w koncepcji działań naprawczych w spółce znajdzie się ostatecznie propozycja zbycia 

kopalni Janina w Libiążu, zależy od zarządu Tauronu Wydobycie, a resort energii nie zamierza w to ingerować. 

 Podkreślił przy tym, że z pytaniami o przyszłość spółki należy zaczekać na wyniki kończącego się obecnie 

przeglądu kopalń. Potwierdził, że kopalnie Tauronu Wydobycie wymagają zakończenia realizowanych obecnie 

kluczowych dla spółki inwestycji. 

 Pytany, czy rozważana była lub będzie dalsza integracja polskiego górnictwa węgla kamiennego, np. w formie 

Polskiego Holdingu Węglowego, który skupiłby kopalnie Polskiej Grupy Górniczej i Tauronu Wydobycie, 

Gawęda stwierdził, że być może w przyszłości będzie to poddane takiej bardzo gruntownej analizie. (PAP) 

Tauron Sektor elektroenergetyczny powinien się konsolidować 
 Wiceprezes Tauronu Jarosław Broda podczas panelu na Forum Ekonomicznym w Krynicy stwierdził, że sektor 

energetyczny w Polsce powinien się konsolidować oraz wyspecjalizować. Jak zasugerował Broda na polskim 

rynku powinny działać dwie lub trzy wyspecjalizowane firmy. (PAP) 
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Pozostałe informacje: 

Sektor energetyczny W ciągu dwóch miesięcy możliwy projekt regulacji ws. morskiej energetyki wiatrowej 
 Piotr Czopek, dyrektor departamentu energii odnawialnej i rozproszonej w Ministerstwie Energii poinformował, 

że w ciągu dwóch miesięcy może zostać opublikowany projekt regulacji w sprawie morskiej energetyki 

wiatrowej. (PAP) 

Sektor energetyczny W tym roku ceny energii spadły o 6%, o przyszłym „za wcześnie rozmawiać” - Tchórzewski 
 Minister energii Krzysztof Tchórzewski poinformował, że w tym roku ceny energii elektrycznej spadły o 6%. 

Pytany o to , czy również w przyszłym roku możliwa będzie interwencja legislacyjna, zamrażająca ceny prądu 

dla gospodarstw domowych odpowiedział, że za wcześnie jest o tym rozmawiać. Stwierdził, że wiele będzie 

zależeć od sytuacji gospodarczej w Polsce. (PAP) 

Sektor energetyczny PFR chce zainwestować w projekty o war. 4,5 mld PLN na rzecz gospodarki niskoemisyjnej 
 Prezes PFR Paweł Borys podczas Forum Ekonomicznego w Krynicy powiedział, że PFR chce zainwestować w 

projekty o wartości 4,5 mld PLN na rzecz gospodarki niskoemisyjnej. Zaznaczył, że kwota ta jest ekwiwalentem 

300 biogazowni albo 120 farm fotowoltaicznych, albo 30 lądowych wiatrakowych, albo farm morskich o 

wartości 300 megawatów. 

 Borys zaznaczył, że PFR kontaktowało się z grupami energetycznymi, jak np. PGE, Tauron, Enea, PGNiG, 

oferując im możliwość współpracy w zakresie finansowania tych inwestycji. Z kolei wiceprezes PFR Bartłomiej 

Pawlak powiedział dziennikarzom, że PFR prowadzi zaawansowane rozmowy z dwoma partnerami. (PAP) 

Sektor energetyczny Średnia cena kontraktu na dostawy energii na TGE w VIII wzrosła do 266,22 PLN/MWh 
Średnia ważona cena BASE na rynku dnia następnego ukształtowała się w sierpniu na poziomie 266,22 

PLN/MWh wobec 242,89 PLN/MWh w lipcu.  

Z kolei na rynku terminowym towarowym (RTT) średnia ważona cena kontraktu rocznego z dostawą pasmową 

w roku 2020 (BASE_Y-20) wyniosła 277,99 PLN/MWh wobec 279,68 PLN/MWh vs miesiąc wcześniej. 

Wolumen obrotu energią elektryczną na TGE wyniósł w sierpniu 18.665,44 MWh. (PAP) 

Sektor finansowy Projekt ustawy dotyczący OFE w przyszłym tygodniu trafi na Komitet Stały RM 
 Projekt ustawy dotyczący OFE w przyszłym tygodniu trafi na Komitet Stały Rady Ministrów, a w kolejnym 

tygodniu na posiedzenie rządu. 

 Projekt o zmianie niektórych ustaw w związku z przeniesieniem środków z otwartych funduszy emerytalnych na 

indywidualne konta emerytalne zakłada, że środki, które do tej pory były środkami publicznymi staną się 

środkami prywatnymi. Jak wynika z projektu oznacza to, że 15,7 mln członków OFE będzie musiało 

zdecydować, czy zgromadzone przez nich środki trafią na konta ZUS, czy na Indywidualne Konta Emerytalne. 

Obecnie w OFE jest ok. 162 mld PLN, a średnie saldo na rachunku członka OFE to ok. 10 tys. PLN. 

 Zgodnie z projektem, pieniędzy które z OFE trafią do ZUS, nie będzie można wypłacić jednorazowo w całości ani 

dziedziczyć (zostaną one zaliczone na poczet emerytury), natomiast te, które trafią do IKE, będzie można 

wypłacić po osiągnięciu wieku emerytalnego (60 i 65 lat - PAP) w jednej transzy lub w ratach. Będą one też 

dziedziczone. 

 Projekt zakłada, że ci którzy zechcą przenieść środki do ZUS, będą musieli to zadeklarować. Ci zaś, którzy 

zdecydują się na IKE, nie będą musieli nic robić, bo operacja ta zostanie przeprowadzona automatycznie. (PAP) 

Sektor paliwowy PERN ocenia, że oczyszczenie systemu z zanieczyszczonej ropy może zająć kilkanaście miesięcy 
 Wiceprezes PERN Rafał Miland poinformował, że PERN ocenia, iż oczyszczenie systemu z zanieczyszczonej ropy 

może zająć kilkanaście miesięcy. Dodał on, ze obecnie w systemie znajduje się około pół mln ton 

zanieczyszczonej ropy chlorkami powyżej 10 PPM.  

 W połowie czerwca pełnomocnik rządu ds. strategicznej infrastruktury energetycznej Piotr Naimski 

poinformował, że oczyszczenie systemu przesyłowego i magazynowego w Polsce z zanieczyszczonej rosyjskiej 

ropy zabierze 5-6 miesięcy. (PAP) 

Sektor paliwowy Marża na sprzedaży benzyny po sierpniu '19 wzrosła o 0,8% vs średnia z '18 
 Marża na sprzedaży benzyny Eurosuper95 w ciągu 8 miesięcy 2019 roku wzrosła o 0,8% wobec średniej z 

2018 roku i wyniosła 0,17 PLN na litrze. Średnia marża na sprzedaży oleju napędowego wzrosła o 66,5% i 

wyniosła 0,13 PLN. (PAP) 
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Sektor wydobywczy Każdego dnia PGG zmniejsza ilość węgla na zwałach - prezes 
Polska Grupa Górnicza, która od początku roku zwiększała stan zapasów węgla na przykopalnianych zwałach 

do ponad 2 mln ton, zapewnia, że w ostatnim czasie stan zwałów sukcesywnie maleje - codziennie o 

kilkanaście tysięcy ton - poinformował prezes PGG Tomasz Rogala. Firma wskazuje, że wielkość zapasów nie 

wpływa na jej wyniki.  

Prezes nie oszacował, jaki docelowo stan zwałów uda się firmie osiągnąć w tym roku. Zaznaczył jednak, że 

"nawet jeżeli spółka nie osiągnie stanu 700 tys. ton ze stycznia br., to ten stan nie powinien być jakoś 

drastycznie wyższy". 

Tłumacząc przyczyny wzrostu ilości węgla na zwałach Rogala przypomniał, że w ubiegłym roku do Polski 

napłynęła duża ilość (w sumie 19,7 mln ton różnych gatunków - PAP) węgla z importu, co - według Rogali - 

było efektem swoistej "histerii popytowej", nie znajdującej potwierdzenia w rzeczywistych potrzebach rynku. 

Dzisiaj, po skorygowaniu tego rynku, okazuje się, że import już spadł o 1,2 mln ton i dość dynamicznie spada, 

czyli rynek zaczyna się wyrównywać. 

Pytany o tegoroczną wielkość wydobycia węgla, Rogala podkreślił, że będzie ona pochodną zapotrzebowania 

rynku - około 30 mln ton (wobec 29,7 mln ton w ub. roku). (PAP) 

Sektor wydobywczy Prezes PGG: wartość postulatów płacowych związkowców powyżej 600 mln PLN 
Spełnienie przedstawionych przez związkowców z Polskiej Grupy Górniczej postulatów płacowych 

kosztowałoby spółkę ponad 600 mln PLN - poinformował prezes PGG Tomasz Rogala. Podkreślił, że dla firmy 

priorytetem są inwestycje, na które PGG wydaje w tym roku ok. 3 mld PLN. Jak mówił, pieniądze są 

inwestowane zarówno w nowe maszyny i urządzenia, jak i udostępnianie nowych pokładów węgla. 

1 sierpnia działające w PGG związki zawodowe skierowały do zarządu spółki cztery postulaty dotyczące 

kształtowania płac w firmie w IV kw. tego roku oraz w roku 2020, kiedy - jak postulują - płace górników 

miałyby wzrosnąć o 12%. (PAP) 

Action Action zaktualizował prognozy wyników na lata 2019-2028 
 Action zaktualizował prognozy wyników opublikowane w październiku ubiegłego roku - prognoza zysku EBITDA 

na 2019 rok została obniżona do 12,8 mln PLN, a na 2020 roku do 17,5 mln PLN. Prognoza przychodów na 

2019 roku została jednocześnie podwyższona do 1,59 mld PLN, a w kolejnym roku obniżona, również do 1,59 

mld PLN.  

 Jak podała spółka, zmiana prognozy miała związek, z ostatecznym sprecyzowaniem propozycji układowych 

złożonych w sądzie w sierpniu i ich założeń w zakresie wysokości i czasu trwania spłat dokonywanych przez 

spółkę w wykonaniu układu. 

 Propozycje uwzględniają spłatę głównej grupy wierzycieli w 61% kwoty głównej oraz umorzenie odsetek, z 

zastrzeżeniem, że wierzyciele ci uzyskają od Action co najmniej 50 tys. PLN. Spłata wierzytelności miałaby 

nastąpić w formie 29 kwartalnych rat. 

 Wierzyciele finansowi mieliby zostać spłaceni w 57,5% wierzytelności głównej, przy czym 40,35% kwoty 

należności głównej ma zostać spłacone pieniężnie, 9,65% poprzez konwersję długów na nowe akcje Action, a 

7,5% kwoty należności pieniężnie w drodze dodatkowej raty układowej. 

 Według propozycji, drobni wierzyciele oraz wierzyciele, wobec których spółka posiada zobowiązania, o których 

mowa w art. 160 ust. 1 Prawa Restrukturyzacyjnego, mają otrzymać spłatę wierzytelności w całości w 

ostatnim dniu roboczym miesiąca kalendarzowego następującym po kwartale, w którym uprawomocni się 

postanowienie o zatwierdzeniu układu w Postępowaniu Sanacyjnym. 

 Propozycje zakładają ponadto spłatę wierzycieli dywidendowych w 45,26%. Wierzytelności te mają być przez 

spółkę uregulowane po spłacie innych grup. Chodzi o niewypłaconą dotąd dywidendę spółki za rok 2015 - 

walne zgromadzenie Action uchwaliło w czerwcu 2016 roku wypłatę 1 PLN dywidendy na akcję. (PAP) 
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Atal Atal miał w II kw. 12,6 mln PLN zysku netto, poniżej konsensusu 

 

W całym pierwszym półroczu 2019 roku grupa odnotowała 350,6 mln PLN przychodów, 76,4 mln PLN zysku 

operacyjnego oraz 57,9 mln PLN zysku netto. 

Atal wydał klientom w pierwszej połowie roku 920 lokali. Według wyliczeń PAP Biznes, w samym II kw. spółka 

przekazała 313 lokali. Tegoroczny kalendarz przekazań zakłada, że najwięcej lokali zostanie wydanych klientom 

w IV kwartale. Oznacza to, że w ostatnich trzech miesiącach bieżącego roku będzie można rozpoznać w 

przychodach znaczącą liczbę mieszkań, lokali usługowych oraz inwestycyjnych – poinformował prezes 

Zbigniew Juroszek. 

W pierwszych sześciu miesiącach 2019 roku spółka sprzedała 1.609 mieszkań (+25% r/r). Atal zakłada, że w 

całym 2019 roku liczba podpisanych umów deweloperskich wyniesie ok. 2,8 tys. 

Prezes ocenia, że rynek mieszkaniowy pozostaje stabilny - od strony popytowej sytuacja na rynku pierwotnym 

jest zdrowa, a największym wyzwaniem dla firm deweloperskich pozostaje czynnik administracyjny. 

Od stycznia do czerwca Atal wprowadził do sprzedaży 12 projektów z 1.874 lokalami. Na koniec czerwca w 

ofercie dewelopera znajdowało się 4.601 lokali. (PAP) 

Benefit Systems Bartosz Józefiak powołany do zarządu Benefit Systems; będzie odpowiadał m.in. za finanse 
Rada nadzorcza Benefit Systems powołała Bartosza Józefiaka na stanowisko członka zarządu od dnia 1 

listopada. Będzie on odpowiedzialny między innymi za finanse grupy.  

Jak podano, Bartosz Józefiak będzie nadzorował działy: finansów i księgowości, audytu wewnętrznego, 

compliance, administracji i zakupów, relacji inwestorskich oraz prawny. 

Na początku lipca Izabela Walczewska-Schneyder złożyła rezygnację z funkcji członka zarządu Benefit Systems 

z przyczyn osobistych. Walczewska-Schneyder była odpowiedzialna za obszary finansowe i inwestycyjne 

spółki, relacje inwestorskie oraz dział prawny. (PAP) 

Ceramika Nowa Gala Cerrad wezwał do sprzedaży 100% akcji Ceramiki Nowej Gali po 0,75 PLN za akcję 
Cerrad wezwał do sprzedaży 46.893.621 akcji Ceramiki Nowej Gali, stanowiących 100% kapitału zakładowego 

spółki, po cenie po 0,75 PLN za akcję - poinformował w środę pośredniczący w wezwaniu Pekao Investment 

Banking.  

Wzywający zamierza nabyć akcje objęte zapisami pod warunkiem, że przynajmniej 30.949.789 akcji spółki 

(65,99%) zostanie objętych zapisami w wezwaniu. 

Cerrad zawarł umowę z dwoma członkami zarządu Ceramiki Nowej Gali – Waldemarem Piotrowskim oraz 

Pawłem Górnickim, którzy posiadają odpowiednio 23,04% oraz 0,75% jej akcji. Zobowiązali się oni do złożenia 

zapisów w wezwaniu obejmujących wszystkie posiadane przez nich akcje, tj. łącznie 23,79%. 

Waldemar Piotrowski zgodził się przy tym sprzedać wszystkie swoje akcje po cenie o 0,01 PLN niższej niż 

wynosi cena oferowana pozostałym akcjonariuszom, tj. po cenie 0,74 PLN za akcję. 

Celem Cerradu jest nabycie 100% akcji Ceramiki Nowej Gali i wycofanie jej z obrotu na giełdzie. (PAP) 

Comarch Comarch liczy na podobną dynamikę przychodów w drugim półroczu 
 Comarch spodziewa się, że w drugim półroczu dynamika przychodów grupy będzie podobna jak w pierwszej 

połowie roku. Wartość portfela zamówień na cały rok jest obecnie o ok. 10% wyższa niż rok temu o tej samej 

porze. Przychody Comarchu w pierwszym półroczu 2019 roku wzrosły rok do roku o 10,3% do 666,5 mln PLN. 

(PAP) 

 
 
 

mln PLN
wyniki                 

II kw. 2019
kons. różnica r/r kw/kw YTD 2019 r/r

Przychody 116,1 117 -0,7% -66% -51% 350,6 -45%

EBIT 17,0 22,5 -24,4% -81% -71% 76,4 -54%

zysk netto j.d. 12,6 16,7 -24,5% -82% -72% 57,9 -54%

marża EBIT 0,146 0,193 -462,0% -1239% -1067% 0,2178 -410%

marża netto 10,9% 14,3% -3,42 -9,57 -8,46 16,5% -3,21

(PAP Biznes)
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Echo Investment Echo Investment sprzedało w sierpniu 69 mieszkań wobec 43 przed rokiem 
 Grupa Echo Investment podpisała w sierpniu 69 przedwstępnych umów sprzedaży mieszkań w porównaniu do 

43 przed rokiem. Deweloper przekazał klientom w tym czasie 93 mieszkań wobec 111 rok wcześniej.  

 Narastająco od początku 2019 roku Echo sprzedało 810 mieszkań wobec 652 rok wcześniej. Spółka przekazała 

klientom w tym czasie 230 mieszkań w porównaniu do 354 mieszkań przekazanych w analogicznym okresie 

roku poprzedniego. 

 Plany Echo Investment zakładają sprzedaż w całym 2019 roku około 1,3 tys. mieszkań i przekazanie klientom 

około 1,25 tys. lokali. (PAP) 

Elektrobudowa Termin uzgodnienia przez Elektrobudowę długoterminowego finansowania wydłużony do 17 IX 
 Termin uzgodnienia przez Elektrobudowę długoterminowej struktury finansowania z bankami i 

ubezpieczycielami został wydłużony do 17 września.  

 Elektrobudowa informowała w piątek, że nie uzgodniła z bankami i ubezpieczycielami długoterminowej 

struktury finansowania w ustalonym na początku sierpnia terminie i liczy na wydłużenie terminu na realizację 

tego zobowiązania do 17 września. 

 W maju spółka zawarła z instytucjami finansującymi umowę w sprawie finansowania jej działalności. 

Porozumienie miało zapewnić grupie m.in. utrzymanie przez instytucje finansujące do 31 lipca 

dotychczasowego poziomu finansowania, wykorzystywanego przez spółkę głównie do gwarancji bankowych 

przy realizacji inwestycji. 

 Na początku sierpnia umowa ta została przedłużona do 17 września, a Elektrobudowa zobowiązała się, że do 

30 sierpnia uzgodni z bankami oraz ubezpieczycielami długoterminową strukturę finansowania, obejmującą 

dług i dokapitalizowanie. 

 W połowie sierpnia spółka informowała, że we wrześniu chce pozyskać około 18 mln PLN dłużnego 

finansowania pomostowego, a następnie możliwe będą dwie emisje akcji: jedna o wartości 8-10 mln PLN dla 

dotychczasowych akcjonariuszy i druga o wartości 30-60 mln PLN dla inwestora branżowego. (PAP) 

IMS IMS chce skupić nie więcej niż 60 tys. akcji własnych 
 IMS, w ramach ósmej transzy skupu akcji własnych, planuje skupić do 60 tys. akcji własnych za kwotę nie 

wyższą niż 150 tys. PLN. Cena za akcję ma mieścić się w przedziale 2,50 PLN - 6,50 PLN. Skup będzie trwał od 

4 września do 23 października włącznie, chyba że środki przeznaczone na nabycie akcji zostaną wyczerpane 

wcześniej. (PAP)  

Inter Cars Wyniki Inter Carsu w II kw. 2019 roku vs. konsensus PAP 

 

Po wyeliminowaniu wpływu MSSF 16 zysk netto za pierwsze półrocze 2019 wynosi 119,5 mln PLN i jest 

większy od zysku pierwszego półrocza 2018 o 2,6%. 

Jak podano, na poziom wyniku I półrocza 2019 miały również wpływ zdarzenia jednorazowe dotyczące 

restrukturyzacji spółki we Włoszech oraz koszty strat wynikłych wskutek zalania magazynu Nupaky w 

Czechach na łączną kwotę około 10 mln PLN. 

Po przeprowadzonej analizie rentowności poszczególnych obszarów działalności spółki, zdecydowano się na 

zmianę modelu biznesowego tzn. zamknięcie wszystkich działających 6 filii, pozostawiając jedynie bezpośrednią 

sprzedaż do sklepów i hurtowni z częściami zamiennymi. Działania te pozwolą uzyskać pożądaną marżę 

operacyjną w spółce. Przyszłe koszty restrukturyzacji, zawierające koszty odpraw dla pracowników, zgodnych z 

mln PLN
wyniki                 

II kw. 2019
kons. różnica r/r kw/kw YTD 2019 r/r

Przychody 2243,5 2255,5 -0,5% 5% 12% 4241,5 12%

EBITDA 132,0 137,5 -4,0% 7% 15% 246,5 21%

EBIT 91,9 107,5 -14,5% -12% 21% 167,8 0%

zysk netto j.d. 65,0 76,4 -14,9% -11% 29% 115,5 -1%

marża EBITDA 5,9% 6,1% -0,21 0,13 0,15 5,8% 0,42

marża EBIT 4,1% 4,8% -0,67 -0,80 0,30 4,0% -0,49

marża netto 2,9% 3,4% -0,49 -0,53 0,37 2,7% -0,36

*Według wyliczeń PAP Biznes zysk netto grupy w II kwartale 2019 roku bez wpływu MSSF 16 wyniósł 66,7 mln PLN.

(PAP Biznes)
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obowiązującym prawem, koszty wypowiedzenia umów najmu filii oraz pozostałe koszty administracyjne 

zostaną w pełni pokryte z rezerwy w wysokości 8.600 tys. PLN ujętej w księgach w pierwszym półroczu 2019 r. 

Na początku sierpnia 2019 w nowo otwartym magazynie w miejscowości Nupaky w Czechach doszło do 

zdarzenia, polegającego na nieoczekiwanym uruchomieniu instalacji przeciwpożarowej. W efekcie tego 

zdarzenia, częściowemu zalaniu uległ znajdujący się w magazynie towar oraz taśmociąg służący do zbierania i 

przenoszenia przeznaczonego do wydania towaru. Do chwili obecnej trwają prace nad oszacowaniem 

poniesionych strat oraz możliwej do odzyskania wartości ubezpieczenia. W celu pokrycia przyszłych kosztów 

szkód wynikających z zaistniałego zdarzenia, zarząd podjął decyzję o utworzeniu rezerwy w wysokości 1.460 

tys. PLN. Przyszłe koszty zostaną w pełni pokryte z rezerwy. (PAP) 

Medicalgorithmics Medicalgorithmics miał w II kw. 2019 roku 1,4 mln PLN zysku netto j. d. 
Medicalgorithmics miał w II kw. 2019 roku 1,4 mln PLN zysku netto jednostki dominującej wobec 2,4 mln PLN 

przed rokiem. Grupa odnotowała w tym okresie 45,4 mln PLN przychodów wobec 49,2 mln PLN rok wcześniej.  

W całym pierwszym półroczu grupa odnotowała 5,9 mln PLN zysku netto jednostki dominującej (6,5 mln PLN 

rok wcześniej) przy przychodach na poziomie 94,1 mln PLN (93,7 mln PLN przed rokiem). 

Grupa podała, że istotny wpływ na zmianę przychodów miał wyższy o 8% średni kurs USD/PLN, przekładający 

się na ok. 6,4 mln PLN większe przychody grupy, a także wzrost przychodów jednostki dominującej od 

pozostałych partnerów o 2,3 mln PLN. 

Dodatkowo na wzrost przychodów grupy wpływ miało ujęcie przychodów Medicalgorithmics Polska Sp. z o.o. 

oraz MDG India w kwotach odpowiednio 0,5 mln PLN oraz 0,4 mln PLN. 

Negatywny wpływ na poziom przychodów miała z kolei mniejsza o ok. 11% liczba wniosków o płatność, co 

przełożyło się na spadek przychodów Medi-Lynx w ujęciu realnym (bez wpływu kursu USD/PLN) o 7,2 mln 

PLN. 

Dodatkowo, w bieżącym okresie spółka Medi-Lynx utworzyła dodatkowy odpis na ok. 2 mln PLN wynikający z 

podpisania umowy z UnitedHealthcare Group, w celu skorygowania mniejszej ściągalności w stosunku do 

inicjalnie rozpoznanych należności. 

Zysk na sprzedaży grupy Medicalgorithmics spadł w II kw. 2019 roku do 1,5 mln PLN z 5,6 mln PLN przed 

rokiem. Zysk operacyjny spadł w tym czasie do 1,4 mln PLN z 3,8 mln PLN rok wcześniej. 

W całym pierwszym półroczu grupa odnotowała 7,1 mln PLN zysku na sprzedaży (12,9 mln PLN rok wcześniej) 

i 7,6 mln PLN zysku operacyjnego (10,9 mln PLN przed rokiem). 

EBITDA w I połowie roku wyniosła 16,2 mln PLN i w porównaniu z rokiem ubiegłym spadła o 1%. Marża na 

sprzedaży wyniosła 8% (14% rok wcześniej), a marża EBITDA 17% (17% rok wcześniej). 

Grupa podała, że jej koszty operacyjne wzrosły w pierwszym półroczu o 6,1 mln PLN do 87 mln PLN. 

Jak podano, większa dynamika kosztów operacyjnych jest spowodowana głównie procesem wdrażania 

nowego modelu biznesowego w spółce Medi-Lynx (wzrost koszt usług obcych o 5 mln PLN) oraz w mniejszym 

stopniu - zwiększeniem ilości sprzedanych urządzeń w przychodach ogółem (wpływ na koszty zużycia 

materiałów).. 

Medi-Lynx jest podmiotem świadczącym w ramach grupy Medicalgorithmics usługi diagnostyczne. 

Optymalizacja, reorganizacja, wydajność kosztowa – to cele Medicalgorithmics we wszystkich filarach 

działalności: marketingu, finansach, administracji i IT oraz R&D. Spółka oczekuje, że pozytywne efekty 

prawdopodobnie pojawią się w IV kw. 2019 roku. 

Grupa Medicalgorithmics miała na koniec czerwca 20,9 mln PLN środków pieniężnych wobec 60,2 mln PLN na 

koniec grudnia 2018 roku. (PAP) 

Ursus Enerkon Solar International chce zainwestować w Ursus do 30 mln USD 
Ursus i spółka zależna Ursus Bus podpisały z Enerkon Solar International protokół ustaleń w celu zawarcia 

umowy inwestycyjnej, na podstawie której fundusz zainwestuje w Ursus w pierwszym etapie do 30 mln USD i 

obejmie do 49% akcji Ursus Busa oraz do 7% akcji Ursusa. Jak podano, wartość zainwestowanych środków 

może się zwiększyć. 

Enerkon Solar International jest działającym od 1986 roku amerykańskim funduszem inwestującym m.in. w 

przedsięwzięcia związane z ochroną środowiska. Fundusz jest notowany na OTC Markets. (PAP) 
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VRG Przychody VRG w sierpniu wzrosły r/r o ok. 44,1% do 86,1 mln PLN 
 Przychody grupy VRG w sierpniu 2019 roku wyniosły około 86,1 mln PLN i były wyższe r/r o około 44,1%. 

Narastająco od początku roku przychody grupy wyniosły około 656 mln PLN, co oznacza wzrost r/r o około 

37,8%. 

 Przychody ze sprzedaży detalicznej w segmencie odzieżowym (marki Vistula, Wólczanka, Deni Cler, Bytom) 

wyniosły w sierpniu około 53,2 mln PLN (w tym Bytom 16,6 mln PLN) i były wyższe r/r o około 67,3%. 

 Łącznie od początku roku przychody w segmencie odzieżowym wyniosły około 410,7 mln PLN (w tym Bytom 

124,6 mln PLN), co oznacza wzrost r/r o około 54,6%. 

 Przychody ze sprzedaży detalicznej w segmencie jubilerskim (marka W.KRUK) wyniosły około 31,2 mln PLN i 

były wyższe r/r o około 22,1%. Łącznie w okresie styczeń-sierpień 2019 roku sprzedaż w tym segmencie 

wyniosła około 220,8 mln PLN (+20,5%). 

 Skonsolidowana marża ze sprzedaży grupy w sierpniu wyniosła około 49,9% i była niższa r/r o około 0,8 pkt. 

proc. Narastająco od początku roku marża grupy wyniosła około 51,1% i była wyższa r/r o 1,1 pkt proc. 

 Łączna powierzchnia sprzedaży detalicznej grupy na koniec sierpnia 2019 roku wyniosła 53,9 tys. m kw. (w 

tym Bytom 16,4 tys. m kw.). (PAP) 

PlayWay Games Operators z grupy PlayWay złożył prospekt emisyjny w KNF 
 Games Operaors z grupy PlayWay złożył prospekt emisyjny akcji w Komisji Nadzoru Finansowego. Games 

Operators to spółka wydawnicza, która inwestuje, publikuje i promuje gry wideo m.in. 911 Operator. (PAP) 

PlayWay CreativeForge Games ma strategię na lata 2019-21 
 Spółka CreativeForge Games, w której PlayWay ma prawie 48% akcji, opracowała strategię na lata 2019-21. 

Jak podano, spółka planuje m.in. tworzenie wielu preprodukcji gier taktycznych, strategicznych oraz o różnej 

tematyce w celu sprawdzenia ich potencjału produkcyjnego oraz przyjęcie bardziej zrównoważonej polityki 

budżetowej, co w efekcie ma pozwolić na produkcję większej liczby tytułów przy ograniczonych kosztach 

działalności. 

 Współpraca z PlayWay zakłada sprawdzanie potencjału sprzedażowego, testowanie gier przez PlayWay Testing 

Center oraz wsparcie w zakresie marketingu, wydawnictwa, sprzedaży i kontaktów międzynarodowych. 

 W ramach działalności wydawniczej, spółka zamierza pozyskiwać tytuły do wydania także spoza grupy 

PlayWay i zakłada możliwość częściowego finansowania takich produkcji. 

 Spółka chce maksymalizować zyski z wydawanych produkcji tworząc kolejne ich wersje na inne platformy. 

Może dążyć także do odsprzedania niektórych aktywów, jeżeli będzie to opłacalne ekonomicznie. 

 Podczas wtorkowej konferencji prezes Piotr Karbowski podał, że aktualnie spółka pracuje nad 14 projektami, z 

czego jeden – „Aircraft Carrier Simulator” - jest wdrożony do produkcji i może trafić do graczy za około rok. 

Łączny budżet produkcyjny gry ma wynieść do tego casu 200 tys. PLN. 

 Firma planuje ponadto zaprezentować niedługo dwie zapowiedzi gry „House Flipper City”, z którą zarząd wiąże 

duże nadzieje. Premiera gry może nastąpić w ciągu 1,5 roku od startu produkcji, która rozpocznie się po 

prezentacji trailerów. 

 Prezes podał, że łączne koszty produkcji i preprodukcji gier wynoszą obecnie około 70 tys. PLN miesięcznie. W 

spółce nad produkcją gier pracuje obecnie 10 osób, natomiast łącznie z zespołami zewnętrznymi w produkcje i 

preprodukcje - zaangażowanych jest około 100 osób. 

 Poza działalnością produkcyjną, CreativeForge Games negocjuje umowy na wydanie trzech gier spoza grupy 

Playway. 

 Spółka rozmawia również o stworzeniu mobilnej wersji gry „Hard West”. 

 CreativeForge Games negocjuje z pożyczkodawcami spłatę połowy zobowiązań, które wynoszą obecnie ok. 5,6 

mln PLN. Spłata miałaby iść w parze z wydłużeniem zapadalności zadłużenia o kilkanaście miesięcy, do marca 

2022 roku. Na koniec czerwca spółka posiadała 4,9 mln PLN środków pieniężnych. (PAP) 

 

 

 

  

Document downloaded by  SUPERMAKLER@PKOBP.PL



 

 

Dziennik 
 

04 września 2019 r. 

12 

Kalendarz: 
 

 
  

4 września Amica Raport kwartalny

4 września Elektrobudowa NWZ

4 września Intercars Raport kwartalny

5 września Erbud Raport kwartalny

5 września Grupa Azoty Raport kwartalny

5 września Kruk Raport kwartalny

5 września Pekabex Raport kwartalny

5 września Selvita Raport kwartalny

6 września Agora Raport kwartalny

6 września Nova Ljubljanska Banka Raport kwartalny

6 września PZU NWZ

6 września Torpol Raport kwartalny

WydarzenieSpółka
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INFORMACJE I ZASTRZEŻENIA 

DOTYCZĄCE CHARAKTERU REKOMENDACJI ORAZ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA JEJ SPORZĄDZENIE, TREŚĆ I UDOSTĘPNIENIE  

 
Niniejsza publikacja (dalej: „Publikacja”) została opracowana przez Dom Maklerski PKO Banku Polskiego (dalej: „DM PKO BP”), działający zgodnie z ustawą z dnia 29 lipca 2005 r. o obrocie 
instrumentami finansowymi, wyłącznie na potrzeby klientów DM PKO BP.  
 
Publikacja adresowana jest do Klientów, którzy zawarli umowę o sporządzanie analiz inwestycyjnych, analiz finansowych oraz innych rekomendacji o charakterze ogólnym w zakresie 
instrumentów finansowych przez DM PKO BP.  
 
Publikacja została przygotowana z dochowaniem należytej staranności i rzetelności, jednak DM PKO BP nie gwarantuje, że informacje zawarte w Publikacji są w pełni dokładne i kompletne. 
DM PKO BP nie ponosi odpowiedzialności za szkody poniesione w wyniku decyzji podjętych na podstawie informacji zawartych w niniejszej Publikacji.  
 
DM PKO BP informuje, iż inwestowanie środków w instrumenty finansowe wiąże się z ryzykiem utraty części lub całości zainwestowanych środków. 
 
Niniejsza Publikacja nie stanowi oferty lub zaproszenia do subskrypcji lub zakupu oraz dokonania transakcji na instrumentach finansowych, ani nie ma na celu nakłaniania do nabycia lub 
zbycia jakichkolwiek instrumentów finansowych.  
 
DM PKO BP informuje, że świadczy usługę maklerską w zakresie sporządzania analiz inwestycyjnych, analiz finansowych oraz innych rekomendacji o charakterze ogólnym, na podstawie 
zezwolenia Komisji Nadzoru Finansowego z dnia 7 października 2010 r. Jednocześnie DM PKO BP informuje, że przedmiotową usługę  maklerską świadczy klientom zgodnie z obowiązującym 
„Regulaminem świadczenia usługi sporządzania analiz inwestycyjnych, analiz finansowych oraz innych rekomendacji o charakterze ogólnym w zakresie instrumentów finansowych przez 
Dom Maklerski PKO Banku Polskiego”, jak również umową o świadczenie usługi w zakresie sporządzania analiz inwestycyjnych, analiz finansowych oraz innych rekomendacji o charakterze 
ogólnym przez DM PKO BP. Podmiotem sprawującym nadzór nad DM PKO BP w ramach prowadzonej działalności maklerskiej jest Komisja Nadzoru Finansowego. 
 
 
Objaśnienie używanej terminologii fachowej 
min (max) 52 tyg - minimum (maksimum) kursu rynkowego akcji w okresie ostatnich 52 tygodni 
kapitalizacja - iloczyn ceny rynkowej akcji i liczby akcji 
EV - suma kapitalizacji i długu netto spółki 
free float (%) - udział liczby akcji ogółem pomniejszonej o 5% pakiety akcji znajdujące się w posiadaniu jednego akcjonariusza i akcje własne należące do spółki, w ogólnej liczbie akcji 
śr obrót/msc - średni obrót na miesiąc obliczony jako suma wartości obrotu za ostatnie 12 miesięcy podzielona przez 12 
ROE - stopa zwrotu z kapitałów własnych 
ROA - stopa zwrotu z aktywów 
EBIT - zysk operacyjny 
EBITDA - zysk operacyjny + amortyzacja 
EPS - zysk netto na 1 akcję 
DPS - dywidenda na 1 akcję 
CEPS - suma zysku netto i amortyzacji na 1 akcję 
P/E - iloraz ceny rynkowej akcji i EPS 
P/BV - iloraz ceny rynkowej akcji i wartości księgowej jednej akcji 
EV/EBITDA - iloraz kapitalizacji powiększonej o dług netto spółki oraz EBITDA 
marża brutto na sprzedaży - relacja zysku brutto na sprzedaży do przychodów netto ze sprzedaży 
marża EBITDA - relacja sumy zysku operacyjnego i amortyzacji do przychodów netto ze sprzedaży 
marża EBIT - relacja zysku operacyjnego do przychodów netto ze sprzedaży 
rentowność netto - relacja zysku netto do przychodów netto ze sprzedaży 
 
 
 
 
 

KONTAKTY 

Biuro Analiz Rynkowych 

Emil Łobodziński  (doradca inwestycyjny) (022) 521 89 13 emil.lobodzinski@pkobp.pl 

Paweł Małmyga (analiza techniczna) (022) 521 65 73 pawel.malmyga@pkobp.pl 

Przemysław Smoliński (analiza techniczna) (022) 521 79 10 przemyslaw.smolinski2@pkobp.pl 

Biuro Strategicznych Klientów Indywidualnych 

Paweł Kodym (dyrektor) (022) 521 80 14  pawel.kodym@pkobp.pl 

Michał Petruczeńko   (022) 521 79 69 michal.petruczenko@pkobp.pl 

Ewa Kalinowska   (022) 521 79 88 ewa.kalinowska.2@pkobp.pl 

Grzegorz Klepacki   (022) 521 78 76 grzegorz.klepacki@pkobp.pl 

Joanna Makowska   (022) 342 99 34  joanna.makowska@pkobp.pl 

Jacek Gaszewski   (022) 342 99 28  jacek.gaszewski@pkobp.pl 

Ewald Wyszomirski   (022) 521 78 39 ewald.wyszomirski@pkobp.pl 

Przemysław Lasota    (022) 580 33 14 przemyslaw.lasota@pkobp.pl  

Tomasz Zabrocki   (022) 521 82 13 tomasz.zabrocki@pkobp.pl 
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